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ROMÂNIA                                                                                                                                                                                                                                                                          

JUDEŢUL MARAMUREŞ                                                                                                                                                                 

ORAŞUL TĂUŢII-MĂGHERĂUŞ                                                                                                                                        

CONSILIUL LOCAL   

    

Nr. 10431/11.08.2023 

Proces-verbal al ședinței  extraordinare a Consiliului local al 

Orașului Tăuții-Măgherăuș din data de 11.08.2023 

 

Ședința extraordinară este convocată de Primarul orașului Tăuții Măgherăuș prin 

Dispoziția nr. 245 din 10 august 2023 publicată pe site-ul instituției. 

Lucrările ședinței sunt conduse de către președintele de ședință -  consilier, Popp 

Viorel.  

La ședință participă primarul orașului Marinescu Dumitru. 

 Președintele de ședință face prezența. Sunt prezenți 14 consilieri locali și delegatul 

sătesc dl. Pop Daniel-Vlăduț, lipsește consilierul Rakoczi Anton – concediu. 

 

Președintele de ședință supune la vot procesul-verbal al ședinței anterioare. 

Vot în unanimitate. 

 

Se prezintă ordinea de zi 

1. Proiect privind aprobarea proiectului la faza D.A.L.I. și a indicatorilor tehnico-

economici, inclusiv Descrierea sumară pentru obiectivul de investiții “SPORIREA 

 O ILI   II  R A E     O A   I A, ORA  L     II     ER     

2. Proiect privind aprobarea proiectului la faza D.A.L.I. și a indicatorilor tehnico-

economici, inclusiv Descrierea sumară pentru obiectivul de investiții “SPORIREA 

 O ILI   II  R A E     O A  IS R , ORA  L     II     ER     

3. Proiect privind neasumarea responsabilității organizării și derulării procedurilor de 
atribuire a contractelor/acordurilor cadru pentru achiziția produselor aferente 

programelor și contractelor/acordurilor cadru de prestare a serviciilor pentru 

derularea măsurilor educative la nivel local pentru perioada 2023-2029. 

 

Președintele de ședință supune la vot ordinea de zi. 

Vot în unanimitate. 

 

Se trece la ordinea de zi 

 

1.Proiect privind aprobarea proiectului la faza D.A.L.I. și a indicatorilor tehnico-

economici, inclusiv Descrierea sumară pentru obiectivul de investiții “SPORIREA 

 O ILI   II  R A E     O A   I A, ORA  L     II     ER     
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Primar: Bună dimineața și mulțumesc pentru prezență! Așa cum ați văzut și din 

documentațiile pe care vi le-am pus la dispoziție, începând din data de 16 august se vor 

deschide liniile de finanțare pe programul operațional regional ADR NORD-VEST unde 

dorim să depunem aceste două proiecte de mobilitate urbană. Sunt două proiecte complexe, 

extrem de importante pentru orașul nostru deoarece vor fi lucrări ample care se vor desfășura 

pe cele două sisteme rutiere. Au putut fi introduse doare aceste două străzi deoarece sporirea 

mobilității urbane are ca și scop reducerea emisiilor de carbon, reducerea consumului de 

energie, de carburanți și cele două trasee reprezintă traseele mijloacelor de transport în 

comun. Prin această mobilitate dorim să creem un sistem de transport public de persoane 

eficient și să încurajăm cetățenii să renunțe la mașinile proprii și să circule cu mijloacele de 

transport în comun. V or fi lucrări de asfaltare, de introducere al rețelelor în subteran, de 

amenajare a pistelor de bicicletă, trotuare, colectare de ape pluviale, se vor achiziționa încă 2 

microbuze electrice, se va construi un depou în zona de la uzină din Băița. Noi astazi, așa cum 

vedeți, aprobăm efectiv D.A.L.I.-ul și depunerea proiectului. Să dea Dumnezeu să și putem 

câștiga aceste 2 proiecte, pentru că, după cum spuneam, sunt extrem de importante pentru 

orașul Tăuții Măgherăuș și va duce la o creștere a nivelului de trai. Dacă aveți întrebări, vă 

stau la dispoziție. 

Consilier Anton Ardelean: Domnule primar, domnilor consilier, am la proiectul nr. 1 câteva 

remarci. Știu că domnul primar propune acest deviz de lucrări al obiectivului de investiții. Ca 

și altă data am întrebări de genul: După ce rulăm devizul, vedem diferența foarte mare între 

construcții și montaj și celelalte lucrări și mă explicitez. Avem 61 de milioane total lucrări la 

obiectivul de la Băița și există diferențe de 14 milioane între construcție și montaj și celelalte, 

deci practic rămân 47 de milioane construcție și montaj. Sigur că dacă ne uităm pe deviz o să 

vedem, dragi colegi că, la Diverse și neprevăzute sunt 4,7 milioane, în bani vechi sunt 47 de 

milioane, după aceea vedem, 238 de mii la diriginte de șantier, asistență tehnică 356 de mii, 

echipa de management 314 mii și la consultanță 433 de mii de lei, toate însumând dau o sumă 

considerabilă care, eu zic, că nu se justifică diferența aceasta mare, dar dacă prima dată și la 

alte lucrări s-a votat, domnul primar, văd că continuă. Eu m-aș fi așteptat să chivernisească 

fiecare leu și să avem bani mulți la construcție și montaj pentru că propunerile pe care le 

faceți prima dată se consultă cu domnul primar, inițiatorul acestui proiect. Sigur că sunt bani 

publici și trebuie să avem grijă de fiecare leuț, și mai avem aici un capitol. L-aș întreba pe 

domnul primar de ce a introdus și active necorporale, ce înțelege domnia sa aproape 700 de 

mii de lei active necorporale. Deci întrebarea mea este să mi se răspundă de ce neprevăzutele 

sunt în așa mare sumă 4,7 milioane, active necorporale, 700 de mii aproape diriginte de 

șantier, asistența tehnică 356 de mii, 314 mii echipa de management a proiectului, consultanță 

433 de mii total sume care dau 14 milioane de lei. Mulțumesc! 

Primar: Dragi colegi, dacă îmi permiteți...Așa cum ați văzut din documentația pe care am 

propus-o, toate aceste devize se stabilesc după normativ, nu le stabilește primarul pentru că 

dorește să le stabilească în așa fel.Un alt aspect, așa cum ați văzut din documentație pe care 

am trimis-o, lucrările sunt de anvergură, lucrările sunt mari, sunt lucrări care trebuiesc să fie 

proiectate, și executate. Noi la acest moment discutăm despre depunerea unui proiect, vom 

veni în fața dvs., să putem câștiga acest proiect miercuri și o să fie votat și prezentat în modul 

în care va fi semnat contractul de finanțare. Aceste fonduri sunt fonduri europene, nici de 

fondurile europene nu trebuie să ne batem joc și trebuie să realizăm lucrarile conforme. Avem 

câteva exemple în orașul Tăuții Măgherăuș de proiecte pe fonduri europene care au fost 

gândite ”foarte bine” și nu vreau să spun mai mult. Tot ce v-am prezentat e conform 

normativului. Aceste devize au fost, și fac parte dintr-un ghid al solicitantului care a fost 

aprobat de ADR NV, Comisia Europeană, nu de către Marinescu primarul. Vă mulțumesc! 

Anton Ardelean: Domnule președinte, nu mi-a răspuns punctual la ce l-am întrebat. 
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Prima:r Eu am răspuns la toate întrebările pe care mi le-ați pus. 

Consilier Lauran: Orice proiect veți iniția, o să fie probleme, de ce e așa? Pentru că din toate 

ce se scrie și pe facebook toate au fost proiecte de suflet, neterminate și domnul primar nu e 

capabil să facă un proiect nou. Mai sunt câteva luni până la alegeri și acum nimic nu e bun. 

Președinte de ședință: Eu nu aș merge mai departe decât mi-aș aminti de un proiect, tot așa 

cu fonduri, drumul de la calea ferată, după UAC, care a fost 12 miliarde și noi am dat 2,5 

miliarde contribuție.  

Anton Ardelean: Vă rog să nu deviați de la ordinea de zi. 

Au loc discuții în contradictoriu fără legătură cu obiectul ședinței după care se revine la 

ordinea de zi. 

Președinte de ședință: Supunem la vot acest Proiect de hotărâre. Cine este pentru? 

Anton Ardelean: Voi vota pentru, cu remarcile pe care le-am menționat anterior. 

Votat în unanimitate. 

 

2. Proiect privind aprobarea proiectului la faza D.A.L.I. și a indicatorilor tehnico-

economici, inclusiv Descrierea sumară pentru obiectivul de investiții “SPORIREA 

 O ILI   II  R A E     O A  IS R , ORA  L     II     ER     

 

Președinte de ședință: Eu cred că sunt aceleași mențiuni ca la proiectul anterior. 

Anton Ardelean: Da, am aceleași remarci. 

 

Președinte de ședință Supunem la vot acest Proiect de hotărâre. Cine este pentru? 

 

Votat în unanimitate. 

 

3.Proiect privind neasumarea responsabilității organizării și derulării procedurilor de 

atribuire a contractelor/acordurilor cadru pentru achiziția produselor aferente programelor 

și contractelor/acordurilor cadru de prestare a serviciilor pentru derularea măsurilor 

educative la nivel local pentru perioada 2023-2029. 
 

Primar: Este vorba despre proiectul de hotărâre cu privire la programul laptele și corn care se 

oferă elevilor de la școlile de pe raza orașului Tăuții Măgherăuș, și ca de fiecare dată, acest 

program se derulează prin consiliul județean, urmând ca ei să facă procedurile de licitație. 

 

Președinte de ședință: Supunem la vot acest Proiect de hotărâre. Cine este pentru? 

Vot în unanimitate 

 

 

Președintele de ședință  declară ședința închisă.  

 

 

    Preşedinte de şedinţă,                                                                    Secretar general, 

    Popp Viorel                                îndilă Călin-Ioan 

 

 

 

Întocmit, 

Mogia Patrick  


